
1 

ZÁPIS 

z 5. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
konaného ve čtvrtek 31. srpna 2023 od 10 hodin 

v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D. 
doc. Ing. David Veselý, Ph.D. 
doc. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Bc. Jana Hrušková 
Ing. Petr Leinweber 
Ing. Marie Nevyhoštěná 
Bc. Martin Šanda 
Bc. Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 

Hosté: 

doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Dr. (proděkan FChT) 
prof. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
Ing. Martin Šprync (tajemník FChT) 
Ing. Petr Bělina, Ph.D. (předseda AS UPCE) 
doc. Ing. Eva Černošková, CSc. (vedoucí SLChPL) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání návrhu na zrušení společného pracoviště součásti Univerzity Pardubice – Společné 
laboratoře chemie pevných látek na Fakultě chemicko-technologické Univerzity Pardubice 

3. Projednání vnitřního předpisu fakulty „Statut Fakulty chemicko-technologické Univerzity 
Pardubice“ 

4. Projednání Směrnice č. 3/2023 – Pravidla pro přestup mezi studijními programy 
uskutečňovanými na FChT 

5. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice doc. Adam 
přivítal všechny senátory a hosty a informoval přítomné, že ve stanovené lhůtě nepřišly žádné 
připomínky k zápisu ze 4. zasedání AS FChT UPCE. 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam informoval, že všichni studenti, kteří ukončili bakalářské 
studijní programy a rozhodli se pokračovat v navazujícím studiu na FChT, dodali potřebné 
dokumentu, aby mohli rovněž pokračovat v práci v rámci AS FChT UPCE. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání a požádal 
senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky ani doplňující 
návrhy nebyly vzneseny. Senát schválil program 5. zasedání AS FChT UPCE. 

Hlasování: 12–0–0 (pro–proti–zdržel se) 

2. Projednání návrhu na zrušení společného pracoviště součásti Univerzity Pardubice – Společné 
laboratoře chemie pevných látek na Fakultě chemicko-technologické Univerzity Pardubice 

Proděkanka prof. Tetřevová omluvila děkana prof. Němce, ze zasedání z důvodu dlouhodobě 
plánované služební cesty. S jeho pověřením představila materiál Návrh na zrušení společného pracoviště 
součásti Univerzity Pardubice – Společné laboratoře chemie pevných látek na FChT Univerzity 
Pardubice. Uvedla, že hlavním důvodem je narovnání nesouladu s faktickým stavem v důsledku 
vypovězení dohody o vzájemné spolupráci s AV ČR, v důsledku čehož SLChPL neplní původní účel, pro 
který byla zřízena, a dále skutečnost, že SLChPL má v současné době díky ukončení dohody s AV ČR 
obdobnou náplň činnosti jako fakultní Centrum materiálů a nanotechnologií, CEMNAT, a řekla, 
že pracoviště by se v podstatě převedlo pod CEMNAT, což by rovněž umožnilo snížení nákladů 
a eliminaci duplicity některých činností.. Doc. Adam ještě doplnil důvody, proč se zasedání nemohlo 
posunout na později a počkat na přítomnost pana děkana. Vedoucí SLChPL doc. Černošková vznesla 
dotaz, jaké činnosti konkrétně budou podřazeny CEMNATU a jaké naopak ne. Dodala, že Společná 
laboratoř existuje již 32 let a prezentovala podrobné informace ohledně působení tohoto pracoviště. 
Doc. Černošková poděkovala svým kolegům, kteří pracovali mnohdy nad rámec jejich pracovní doby 
a zvláště pak prof. Tichému, který jim byl oporou a vzorem. Závěrem doc. Černošková vyjádřila obavy 
o pracovní poměr ostatních svých kolegů s tím, že doufá, že všichni stávající pracovníci SLChPL budou 
převedeni na nové pracoviště, a to převážně na CEMNAT. Prof. Tetřevová poděkovala doc. Černoškové 
i všem jejím kolegům za dosavadní činnost, které si celé vedení fakulty velice váží, a uvedla, že záměrem 
fakulty je zachovat tuto ceněnou fakultní „značku“, za kterou je SLChPL považována, a proto v rámci 
pracoviště CEMNAT vznikne Laboratoř chemie pevných látek, kdy bohužel podle stanoviska právního 
oddělení nelze použít název SLChPL. K dané problematice proběhla diskuze ohledně kompetencí při 
rozhodování o personálních záležitostech. Prof. Tetřevová informovala, že děkan prof. Němec přislíbil, 
že většina pracovníků přejde pod nové pracoviště. Ing. Pařík vznesl dotazy ohledně velikosti finanční 
úspory v důsledku případného zrušení pracoviště, ohledně personálních důsledků pro stávající 
zaměstnance SLChPL a ohledně prostor, které pracoviště využívá. Prof. Tetřevová odvětila, že většina 
pracovníků přejde na pracoviště CEMNAT, prostory budou i nadále využívány v rámci FChT a finanční 
úspora zatím není přesně dopočtena. Doc. Weidlich a prof. Jambor vyjádřili jisté pochybnosti ohledně 
možných úspor při zachování stávajících úvazků i prostor. Prof. Tetřevová vysvětlila, že jsou ve hře 
i možné úspory v personální oblasti, a především úspory související s organizačním zabezpečením 
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činnosti pracoviště. Prof. Tetřevová dále uvedla, že primárním důvodem pro zrušení SLChPL je 
narovnání právní stránky věci a také fakt, že v roce 2016 došlo k ukončení vzájemné spolupráce ze strany 
ÚMCH AV ČR. Od roku 2018 se tedy fakticky nejedná o společné pracoviště. Doc. Weidlich vznesl 
dotaz, zda pracovníci s dostatečnou publikační aktivitou se nemusí obávat o své pracovní úvazky v rámci 
FChT. Prof. Tetřevová uvedla, že při případném snižování stavu zaměstnanců bude posuzována nejen 
publikační činnost zaměstnanců, ale s ohledem na skutečnost, že práce akademických a vědeckých 
pracovníků zahrnuje mnoho dalších činností, také další kritéria, např. grantová činnost. Ing. Leinweber 
dodal, že všichni pracovníci z této laboratoře mají kvalitní výsledky své vědecko-výzkumné činnosti. 
Vedoucí SLChPL doc. Černošková zdůraznila, že toto pracoviště nikdy nežilo na úkor ostatních kateder 
a pracovišť. Závěrem doc. Černošková informovala, že mnoho jejích kolegů je školitelem specialistou na 
všech stupních studia, podílí se na výuce studijních programů na FChT a vykonávají i mnoho dalších 
prací nad rámec své publikační činnosti. 

Doc. Adam informoval senátorky a senátory o tom, že v souladu se zákonem č. 111/1998 Sb., 
zákona o vysokých školách, a s Jednacím řádem AS FChT UPCE o zrušení pracoviště rozhoduje 
senát na základě návrhu děkana, a to přijetím příslušného usnesení. Dále upozornil, že přijetí nebo 
nepřijetí daného usnesení nebude mít vliv na následující projednávání návrhu Statutu FChT. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a rozhodl 

o zrušení pracoviště „Společné laboratoře chemie pevných látek“ s účinností od 1. ledna 2024. 

Hlasování: 8–3–1 

3.  Projednání vnitřního předpisu fakulty „Statut Fakulty chemicko-technologické 
Univerzity Pardubice“ 

Proděkanka prof. Tetřevová s pověřením děkana představila dokument a uvedla, že potřeba nového 
znění Statutu vyplynula zejména z legislativních změn s tím, že od poslední zněny Statutu v roce 2017 
proběhla devětkrát novelizace zákona o vysokých školách a pětkrát i změna Statutu UPCE. Popsala 
změny, které byly při přípravě dokumentu provedeny. Bylo rozlišeno sídlo Univerzity Pardubice 
a doručovací adresa fakulty, doplněn byl vnitřní předpis Univerzity Pardubice „Pravidla systému 
zajišťování a hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Univerzity Pardubice“, 
zpřesněna byla ustanovení týkající se jednání v akademické obci a členství ve vědecké radě, zohledněny 
byly změny v organizační struktuře fakulty, změny vyplývající ze změny Statutu Univerzity Pardubice 
v oblasti přijímání a zápisu ke studiu a poplatků spojených se studiem a dokladů o studiu a upravena byla 
pravidla pro udělování medailí a ocenění Fakulty chemicko-technologické. Vypuštěna byla nadbytečná 
ustanovení založená na vágních formulacích typu „může podle potřeby“ nebo obecně „může“, která jsou 
z právního pohledu nepřípustná. Bylo tak např. vypuštěno právně neakceptovatelné ustanovení o možnosti 
podle potřeby členit ústavy na oddělení, přesto oddělení budou i nadále součástí organizační struktury 
fakulty. Jsme také již poslední fakultou, která má indexy v papírové podobě, které by měly být nyní 
zrušeny. Ing. Pařík vznesl dotaz týkající se problematiky existence tajemníků ústavů/kateder. 
Prof. Tetřevová zdůvodnila, že z hlediska zákona existuje pouze pozice tajemník fakulty, avšak tajemník 
katedry nikoli. Některé činnosti stávajících tajemníků ústavů/kateder bude možné delegovat na vybrané 
pracovníky, avšak za finanční záležitosti týkající se daného pracoviště bude v souladu se zákonem 
o finanční kontrole zodpovědný jejich vedoucí. V případě zástupců vedoucích kateder/ústavů zatím 
vedení fakulty vyčká na přijetí metodiky UPCE, která je v současné době připravována, neboť právní 
názory ohledně možné role zástupců vedoucích jako příkazců operací se liší. Doc. Veselý podotkl, že by 
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bylo dobré zachování pravomocí u zástupců vedoucího, aby všechny činnosti nebyly vázány pouze na 
vedoucí ústavu/katedry. Ing. Šprync dodal, že je třeba se řídit zákonem o finanční kontrole a že změny 
týkající se tajemníků a zástupců vedoucích zaměstnanců v roli příkazců nejsou změny, které by vedení 
fakulty prosazovalo. Doc. Weidlich vznesl dotaz k organizačnímu začlenění oddělení „Vývojové dílny 
FChT“, které spadá pod UECHI, ale je údajně subvencováno z rozpočtu děkanátu FChT. Prof. Tetřevová 
informovala, že v souvislosti s tímto dotazem děkan přislíbil, že v nejbližších dnech zadá tajemníkovi 
fakulty provést finanční analýzu vývojových dílen a AS FChT bude o jejich výsledcích informovat. 

Doc. Adam informoval přítomné, že v případě schválení příslušného usnesení bude daný 
dokument ihned postoupen k projednání na nejbližším zasedání AS UPCE, které je plánované na 
úterý 3. 10. 2023.  

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 

návrh vnitřního předpisu „Statut Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice“. 

Hlasování: 12–0–0 

4.  Projednání Směrnice č. 3/2023 – Pravidla pro přestup mezi studijními programy 
uskutečňovanými na FChT 

Proděkanka prof. Tetřevová s pověřením děkana představila daný dokument a informovala, 
že působnost je pro studenty bakalářských a navazujících studijních programů realizovaných v rámci 
FChT. Dodala, že doposud žádná směrnice neexistovala, a tak přestup mezi studijními programy 
dosud možný nebyl. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 

návrh „Směrnice č. 3/2023 - Pravidla pro přestup mezi studijními programy uskutečňovanými na FChT“. 

Hlasování: 12–0–0 

5. Různé 

Prof. Jambor vyjádřil obavy o zrušení papírových indexů. Na Stag může známku vyplňovat jen 
garant předmětu a může tudíž dojít k lidské chybě zvláště v případě, kdy je třeba zadat více známek 
najednou. Vyzdvihl důležitost dvojí kontroly. Doc. Komersová dodala, že na většině kateder je 
vedena evidence pomocí zkušebních karet, kde je případně možné si pro možnou budoucí kontrolu 
nechat dané hodnocení stvrdit podpisem studenta. Ing. Eisner informoval, že pokud on omylem 
napíše do Stagu E, ale v kartě bude F, dvojitá kontrola bez známky v indexu tím pádem odpadá, 
protože studijní na tuto chybu nepřijde. Prof. Tetřevová informovala, že v případě nesouladu mezi 
údaji v indexu a ve Stagu byl dosud rozhodující údaj ze Stagu.  

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům za 
aktivní účast na 5. zasedání a s přáním hezkého dne všem toto zasedání ukončil. 

V Pardubicích 8. 9. 2023 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


